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KAHRAMANMARAŞ merkezli depremlerle
birlikte yüksek risk barındıran İzmir’de de olası
depreme hazırlık sürecinde atılması gereken
adımların önemi arttı. İzmir’de acil olarak kentsel
dönüşümün gerçekleştirilmesi gerektiğini söyleyen
uzmanlar, bu süreçte de işbirliği ve ortak akılla
hareketin önemine dikkat çektiler. İzmir Jeoloji
Mühendisleri Odası Başkanı Koray Çetin Önalan,
İzmir’in olası deprem sürecinde atması gereken
adımlar hakkında bilgi verdi. İzmir’in ivedi bir
biçimde nüfus planlamasına göre yeni büyük kentler
oluşturması gerektiğini dile getiren Koray Çetin
Önalan, şöyle devam etti:

GÜVENLİ ALAN OLUŞTURULSUN
“Artan nüfusu, seçilecek güvenli alanlara taşımak

gerekiyor. Sürekli bir şekilde konut üretimine ihtiyaç
var. Tabii bunlar, planlama ve etütlerle yapılacak
şeyler. Öncelikle İzmir’in nüfusuna yeni katılacak
bireyleri, seçilen güvenli alanlarda barındırmak
gerekiyor. Çünkü kentin artık yeni nüfus artışlarını

taşıyacak kapasitesi kalmadı. İlk
olarak, atmamız gereken adım bu
konuda olmalı. İkinci olarak
atılması gereken adım, çok acil bir
biçimde kentsel dönüşümün
yapılması. Özellikle İzmir’in riskli
alanlarında yer alan bölgelerdeki
eski binaların ivedilikle
dönüştürülmesi gerekiyor.
Bunların dönüştürülmesi de iki
türlü olabilir. Ancak biz yerinde

dönüşümden ziyade oluşturulacak yeni güvenli
alanlara taşınmasından yanayız. İzmir, buna çok
müsait olmayabilir. O zaman ileri
mühendislik teknikleriyle binaların çok hızlı
bir biçimde dönüştürülmesi gerekir.”

DEVLET DESTEĞİ GEREKLİ
Önalan, İzmir’i depreme dayanıklı bir

kent konumuna getirme noktasında büyük
bir bütçe gerektiğini ve bunun devlet
desteğiyle sağlanması gerekliliğini belirtti,
“Bu iş, büyük bir bütçe gerektiriyor, kolay
değil. Kısa sürede olacak bir iş de değil

ama muhakkak yapmak zorundayız. Burada
birtakım açmazlar var, yurttaşların maddi durumları
uygun olmayabilir. Bu konuda, kesinlikle devletin
desteği gerekiyor. Kentsel dönüşüm, yurttaşların
kendilerinin karşılayacağı bir iş değildir. Ülkeyi
düşündüğünüz zaman, 81 ilin çok büyük bir bölümü
afet ve deprem tehlikesi altında. Dönüşümün, ülke
genelinde planlama dahilinde yapılması gerekiyor.
İzmir için hiç vakit kaybetmeden, depreme karşı
dayanıksız alanlarını bir şekilde ya
rehabilite etmeliyiz ya da daha güvenli
alanlara doğru taşımalıyız” ifadelerini
kullandı.

YAPI GÜVENLİĞİ
İnşaat Mühendisleri Odası

İzmir Şube Başkanı Eylem
Ulutaş Ayatar, çok sayıda yapı
stoğunun bulunduğunu ve yapı
güvenliği anlamında bir çalışma yürütülmesi
gerektiğini kaydetti. İzmir’de şu an birtakım
çalışmalar yürütüldüğünü aktaran Ayatar,
“İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin başlatmış
olduğu ve bizim de içinde bulunduğumuz bir

yapı stoğu envanter çalışması yapılıyor. Bayraklı’da
çalışma tamamlandı, Bornova’da devam ediyor.
Tunç Başkanımızın da ifade ettiği gibi tüm kente
yapılması niyeti var aslında. Bir yandan da yer
bilimleri üzerine yapılan çalışmalar var. Belli bir
alanda mikro bölgeleme çalışması ve fayların
incelenmesi gibi bir çalışma yürütülüyor. Depreme
birçok yönden hazırlıklı olmamız gerekiyor. Yapı
güvenliği anlamında bir çalışma yürütülmesi lazım.

Envanter çalışması, bu kapsamda
yapılıyor. Çok sayıda yapı
stokuğumuz var ve nasıl müdahale
edileceği söz konusu” dedi.

ORTAK AKIL
Birçok meslek grubunun yer

alması gereken bu kapsamlı
çalışmanın işbirliği ve ortak akılla
mümkün olabileceğine işaret eden

Ulutaş Ayatar, sözlerine şöyle devam etti:
“Bu bağlamda, ekonomik bir kaynağa ihtiyaç var.

Bu yapıları ya güçlendireceğiz ya da yıkıp yeniden
yapacağız. Bu noktada, muhakkak merkezi idarenin
ekonomik kaynak aktarması gerekiyor.

Bina bazında, riskli yapı tespitinin yapılarak
kentsel dönüşümün sağlanması gerekiyor. Birçok
meslek disiplininin içinde yer alması gereken bu
kapsamlı çalışma, bir işbirliği ve ortak akılla
mümkün olabilir. Toplumsal olarak baktığımızda,
bilinç düzeyinin artmasına ihtiyacımız var. Vatandaş
olarak, bilgi birikimimizi artırmamız gerekiyor.
Yaşadığımız acı, kendi kentimiz için de bize bir
endişe veriyor. Yerelde yapılacak çalışmalara
katkıda bulunmak, bize bir vatandaş olarak görev
yüklüyor. Bir kentin afete karşı dirençli olabilmesi
noktasında, kısa, orta ve uzun vadede yapılacaklar
var. Tüm bunların planlanması ve görev dağılımının
yapılarak bu yönde çalışılması gerekiyor.”

İzmir’ekentsel dönüşümşart
İzmir’in olası bir depreme hazırlık sürecinde atması gereken adımları değerlendiren uzmanlar, kentteki riskli
yapı stoğunun fazlalığına dikkat çekti, acil bir şekilde kentsel dönüşüme gidilmesi gerektiğini vurguladılar

İZMİR Müteahhitler FederasyonuBaşkanı İsmail Kahraman, İzmir’de riskliyapı stoğunun yüzde 60’ın üzerindeolduğunu ve bunu bir an önce dönüştürmekgerektiğini vurguladı. Kahraman, “Tekbaşına sağlam bir bina olmanız yeterlideğil, bütüncül olarak dönüşümlerinyapılması gerekiyor. İzmir özelinde şunuifade etmek istiyorum, riskli yapı stoğumuzyüzde 60’ın üzerinde. Bu, çok büyük biroran. Bizim, bunu bir an öncedönüştürmemiz gerekiyor. 2020’deyaşadığımız depremden sonra, acilyıkılması gereken binalar yıkıldı ama azhasarlı diyebileceğimiz hala çok bina var.İstenilen oranda bir dönüşümgerçekleştiremedik. İzmir olarak, bubinaların dönüşümünde hep birlikte çözümüretmemiz gerekiyor. Yetkililer ile birliktebir masanın etrafında toplanarak depremedirençli, dayanıklı kentler anlamında neleryapılması gerekiyorsa çözüm üretmeliyiz”ifadesinde bulundu.

BÜTÜNCÜL OLARAK
DÖNÜŞÜM GEREKLİ
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